
 

 

 

Referat - bestyrelsesmøde i Fanø Vand A/S  
 
 
Bestyrelsesmøde:  nr. 65 
 
Dato & Tid: Den 8. september 2023 kl. 12.30 – 14.30  
  
Sted: Fanø Vand A/S, Stadionvej 11 A, 6720 Fanø 
 
Til stede:  Kaj Svarrer (KS), Claus Skovbjerg (CS), Poul Erik Jensen 

(PEJ), Kjeld Nielsen (KN), Jens Brinch (JB), Jan Pedersen (JP), 
Allan Christensen (AC), Lasse Harder Schousboe (LHS) og 
Susanne Brøner (SB) 

 
 
 
 
Punkt 1 Godkendelse af dagsorden 
 Nyt pkt: 
 Pkt. 3 – pkt. 2, 3 og 4 
 Pkt. 4 – pkt. 7 og 8 
 Pkt. 5 - pkt. 3 og 4 
 Dagsordenen blev herefter godkendt. 
 
Punkt 2  Godkendelse af referat nr. 63 af 26. maj 2023 (udsendt pr.  

mail 31. maj 2023). 
 Opfølgning og siden sidst. 

Der er efterfølgende indgået en serviceaftale med KL. 
 Vandforsyningsplan. Opdateret beredskabsplan for vandværket 

mangler et par små tilretninger. Esbjerg Kommune, 
Miljøafdelingen, er bekendt med dette og har godkendt det 
fremlagte. Vandforsyningsplanen skal efterfølgende godkendes 
af byrådet. 
Tillæg til spildevandsplanen 2025-2029. 
Fanø Vand har været inddraget i udarbejdelsen af tillægget. 
Det færdige tillæg skal sendes i høring senere på året. 
Referatet blev herefter godkendt. 

 
 
Punkt 3 Vandværket – orientering 
 

1) Investeringer – 2024 
JP ønsker udskiftning af de tre pumper i Nordby. Fra 18 
kwh til 11 kwh. Pris ca. 305.000 kr. 
Der blev spurgt til renovering af hovedledningen fra 
Strandvejen (Grøndal) til Sønder Nytoft. 
Der er planer om en cykelsti på strækningen. Afventer svar 
fra Fanø Kommune om de skal med i den forbindelse. 
Gemmes til 2024 – 2025. 

 
2) Tilskudspulje til medfinansiering af 

beskyttelsesforanstaltninger til sikring af drikkevand. 
Der er meldt en statslig pulje ud med ansøgningsfrist pr. 1. 
oktober 2023. Kan bruges til erstatningssager i forbindelse 



 

 

med BNBO, udgifter til nye boringer, havledninger m.v. FV 
har på nuværende tidspunkt ikke nogen planer hvortil der 
kan søges om tilskud. Vi afventer stadig et udspil fra 
regeringen vedr. indgåelse af BNBO-aftaler. 

 
3) Renovering af forsyningsledninger i indre by i Nordby. 

Fjernvarmen påbegynder udskiftning af fjernvarmerør i 
området fra Havnevej – Sønder Engvej (østsiden for 
Hovedgaden). Fjernvarmen har spurgt om FV ønsker at 
være med i forbindelse med udskiftning af forsynings- og 
kloakledninger. JP foreslår at der tages kontakt til Fuldendt 
som rådgivere på dette projekt. Kan evt. projekteres i 
2024/2025. Der afsættes et beløb 1 mio. på budgettet for 
2024/2025 pr. forsyning. 
JB – Fanø Kommune skal/bør gå med i forbindelse med 
deres regnvandsledning. 

 
4) Solcelleanlæg 

Det har været undersøgt om der kunne laves solcelleanlæg 
på vandværket. Ikke rentabelt på nuværende tidspunkt. 
LHS orienterede om at Fanø Kommune er i gang med at 
undersøge et projekt med solceller. Afventer nærmere 
information fra Fanø Kommune om FV kan deltage i 
projektet. 

 
 
Punkt 4 Spildevand – orientering 
 

1) Tillæg til spildevandsplan – 2025-2029 (2. etape). 
FK forventer at sende tillægget i høring sidst i 2023 først i 
2024. Der forventes ikke at der er investeringer i 2024 i 
sommerhusområderne. 
 

2) Tillæg til spildevandsplanen - udstykning Kallesbjergvej.  
Der skal etableres vandforsyning samt spildevand inkl. tag- 
og overfladevand på udstykningen (12 beboelsesgrunde). 
Tillægget til spildevandsplanen er efterfølgende godkendt på 
byrådsmødet den 11. september og sender herefter i 8 
ugers høring. 
Det indregnes i budgettet for 2024. Der tages kontakt til 
Fuldendt som rådgiver.  
 

3) Tillæg til lokalplanen - Esmark (Sønder Storetoft 4). 
Der afsættes udgift til etablering af forsyningsledning samt 
kloakering (erhvervsgrund)  

 
4) Salg af erhvervsgrunde – Sønder Nytoft. 

Sat i bero. Købere har trukket ønske om købt tilbage. 
 

5) Tilbud fra Frontmatec vedr. hosting af SRO-anlægget. 
Bestyrelsen afventer at underskrive kontrakten. Der 
undersøges for andre aktører. Beløbet afsættes dog i 
budgettet for 2024. 

 
6) Investeringer – 2024 



 

 

En elektrisk palleløfter. Ca. 20.000 kr. 
En ny bil. Nuværende bil er fra 2010. AC indhenter tilbud 
på en brugt bil. Ca. 250.000 kr. inkl. kran og firehjulstræk. 

 
7) Høring over ændring af bekendtgørelse om 

spildevandstilladelser m.v. efter miljøbeskyttelsesloven.  
Fremadrettet vil der vil være et årligt grundgebyr på 43.140 kr.  
pr. spildevandsselskab samt et tillægsgebyr på 0,30 kr. pr. PE 
(personækvivalent). FV afleder alt spildevand til renseanlæg i 
Esbjerg. Det forventes at der skal betales ca. 2.000 kr. om året 
i forhold til ovenstående. Der vil være en indeksregulering, der 
træder i kraft den 1. januar 2024, og de nøjagtige satser for 
2024 er endnu ikke fastlagt. 

8) Genbehandling af ansøgning om delvis fritagelse for 
spildevandsafgift. Bestyrelsen blev enige om at der efter den 
nye besigtigelse kan gives delvis fritagelse for spildevandsafgift 
dog tillagt en selvrisiko på 50 m3.  

Punkt 5  Administrationen – orientering 
 

1) Orientering v/formanden om økonomiske rammer 
(vand/spildevand) for 2024. 
KS orienterede om vores ØR for 2024 på vand og 
spildevand. Der er søgt og givet et engangstillæg i 
forbindelse med PFAS-anlæg på 1,3 mio. som en ekstra 
opkrævningsret. 
Generelt skal der beregnes en pristalsregulering på 8%. 
Det vurderes med revisor, om muligheden for at udjævne 
takststigningen over to år. 
 
Spildevand. Godkendt tillæg for udvidelse af 
kloakledninger. Inflationsstigning på 8% er måske i 
overkanten. 
 
Der er ikke indgivet kommentarer til høringerne.  
 

2) Ny kontrakt vedr. tømningsordningen. 
En ny kontrakt der løber fra 1. januar 2025 – 31. december 
2030 er under udarbejdelse. Der påtænkes en ændring i 
kontrakten vedr. en ny sats for tømning af 3-kammertanke. 
Kontrakten skal i EU udbud.  

 
3) Ny folder 

KS mener der er behov for en ny folder som bl.a. 
indeholder lidt yderligere informationer om vores 
vandbehandling. 

 
4) Aktindsigt. 

FV (alle forsyninger generelt) har modtaget en henvendelse 
fra Tommy Nielsen, forbrugerrepræsentant ved Silkeborg 
Forsyningen. TN ønsker aktindsigt i alle referater fra 
bestyrelsesmøder fra 1. januar 2023 i henhold til 
offentlighedsloven. I henhold til afgørelse af 23. marts 
2023 fra Klima-, Energi- og Forsyningsministeriet skal disse 



 

 

udleveres til offentligheden. Der kan dog være forhold der 
vil være undtaget fra aktindsigt. 
Bestyrelsen godkendte at referaterne fremover lægges på 
hjemmesiden. 

 
 
Punkt 6  Næste mødedato 
   
  6. oktober 2023 – godkendelse af budgetter, takster for 2024. 
 
Punkt 7  Eventuelt 
 

KS hvordan forbereder FV sig til sammensætning af 
bestyrelsen fremadrettet efter næste valg. Problemstillingen 
består i at sikre kontinuitet og at viden ikke går tabt. Pt. 
forventes det at mindst 2 ud af 5 bestyrelsesmedlemmer ikke 
genopstiller. 
 
Niras har foretaget en undersøgelse om PFAS på Fanø fra 
strandkanten indtil omkring vandværket. Rapporten er betalt 
af Region Syd og vi har endnu ikke modtaget den. De kan ikke 
oplyse om resultatet før den har været behandlet i Region Syd.  

   


